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PROTOKÓŁ NR 124.2014 

Z POSIEDZENIA ZARZĄDU POWIATU W MIĘDZYRZECZU 

które odbyło się w dniu 20 stycznia 2014 r. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Grzegorz Gabryelski - Starosta  

2. Remigiusz Lorenz - Wicestarosta 

3. Zofia Plewa - Członek Zarządu 

4. Zenon Różalski - Członek Zarządu  

 

oraz: 

Bogusław Maciejczak - Sekretarz Powiatu 

Remigiusz Biłous  - Skarbnik Powiatu 

 

a także: 

Anna Górzna   - Dyrektor Zespołu Szkół Ekonomicznych w Międzyrzeczu 

    (podczas omawiania pkt 1) 

Halina Pilipczuk  - Naczelnik Wydziału Edukacji, Spraw Społecznych i Pro -

    mocji (podczas omawiania pkt 1-3)  

Czesław Toczyński  - Dyrektor Biura Starosty 

 

Posiedzenie otworzył Starosta, Pan Grzegorz Gabryelski, po czym ustalono porządek ob-

rad. 

 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Zaznajomienie się z protestem pracowników Zespołu Szkół Ekonomicznych w Mię-

dzyrzeczu w sprawie zmian w organizacji funkcjonowania szkoły. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert. 

3. Rozpatrzenie innych spraw z zakresu edukacji i spraw społecznych. 

4. Sprawy budżetowe, w tym: 

- podjęcie uchwał, 
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- inne. 

5. Bieżąca informacja na temat realizacji planu kontroli. 

6. Zapoznanie się z wystąpieniem pokontrolnym Komisji Rewizyjnej. 

7. Rozpatrzenie spraw z zakresu gospodarki nieruchomościami, w tym podjęcie decyzji o 

ustanowieniu trwałego zarządu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na remonty budynku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie opinii dotyczącej wniosku o wydanie decyzji o zezwole-

niu na rozbudowę drogi krajowej.  

10. Dokonanie wyboru wykonawcy opracowania dotyczącego aktualizacji programu 

ochrony środowiska.  

11. Zapoznanie się z pismem dotyczącym gospodarowania składnikami majątku ruchome-

go.  

12. Omówienie innych spraw z bieżącej działalności powiatu.  

13. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Zarządu Powiatu.  

14. Wolne wnioski. 

 

 

Ad. 1 

 Starosta poinformował, że po omówieniu przez Zarząd Powiatu kwestii braków 

finansowych w oświacie i związaną z tym koniecznością poszukiwania możliwości zmi-

nimalizowania omawianych luk finansowych, w tym przeniesienia Zespołu Szkół Ekono-

micznych do budynku Zespołu Szkół Budowlanych w Międzyrzeczu przetoczyła się fala 

protestów, często z bardzo niesympatycznymi elementami. Zaznaczył, że protestujący ucz-

niowie byli wprowadzeni w błąd jakoby zamiarem Zarządu Powiatu była likwidacja ZSE, 

przy czym rozważana była jedynie koncepcja umieszczenia szkolnictwa zawodowego w 

jednym budynku, przy ul. Marcinkowskiego. Niemniej po otrzymaniu informacji od Dy-

rektor ZSB w Międzyrzeczu dotyczącej wolnej powierzchni w budynku Zespołu, zareko-

mendował odstąpienie od koncepcji przeniesienia ZSE do budynku ZSB. Zaznaczył, że 

wpływ na powyższą decyzję w żadnej mierze nie miały odbywające się protesty, lecz 

względy merytoryczne, w tym wolna powierzchnia w budynku ZSB. Wyraził ubolewanie, 

że w całe zamieszanie wciągnięta została młodzież, manipulowana przez politycznych 
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emisariuszy SLD. Zaznaczył, że odstąpienie od przeniesienia ZSE w żaden sposób nie 

rozwiązuje problemów oświaty, dlatego w najbliższym czasie zorganizowane zostanie spo-

tkanie z Dyrektorami i Księgowymi wszystkich szkół w celu spięcia ograniczonego budże-

tu szkół. Uczniów we wszystkich szkołach z roku na rok ubywa i nikt nie ponosi za to wi-

ny, jednak powoduje to narastające braki finansowe w oświacie, które należy przynajmniej 

zminimalizować. W Polsce fizycznej likwidacji uległo tysiące szkół, a Zarząd Powiatu 

chciał jedynie połączyć szkoły zawodowe, aby można było znaleźć oszczędności chociaż-

by w utrzymaniu budynków. Podobne działania z powodzeniem zostały przeprowadzone w 

Świebodzinie, co przyniosło nie tylko pożądane efekty finansowe, ale i rozwój szkolnictwa 

zawodowego. Pani Anna Górzna powiedziała, że nie wciągała uczniów w akcje protesta-

cyjne. Była to ich oddolna inicjatywa. Ona ze swojej strony nigdy nie deprecjonowała ZSB 

w Międzyrzeczu i starała się hamować te działania. Wicestarosta wyraził pogląd, że pro-

blemem jest z roku na rok coraz mniejsza subwencja oświatowa, dlatego aby nie wracać, 

co roku do tematu należy znaleźć trwałe rozwiązanie. Zadał pytanie o zdolności lokalowe 

ZSE, aby można było przenieść do budynku na ul. Libelta inne jednostki organizacyjne, 

które obecnie dzierżawią lokale. Zadał również pytanie o roczny koszt eksploatacji budyn-

ku. Pani Anna Górzna uznała, że ZSE w zasadzie nie posiada obecnie wolnych lokali, a 

roczny koszt utrzymania budynku wynosi ca. 150 tys. zł. Starosta zaznaczył, że nie mury 

uczą, tylko dobra kadra, a w dalszej perspektywie przy pozostawieniu status quo stracą 

jedynie nauczyciele. Pani Halina Pilipczuk omówiła arkusze organizacyjne szkół. Pan Ze-

non Różalski wyraził pogląd, że uczniowie byli celowo buntowani poprzez wprowadzenie 

w błąd, co do intencji Zarządu. Uznał, że od połączenia szkół nie da się uciec i prędzej, czy 

później będzie to konieczne. 

 Zarząd zaznajomił się z protestem pracowników ZSE w Międzyrzeczu w sprawie 

zmian w organizacji funkcjonowania szkoły i odstąpił od rozpatrywania możliwości prze-

niesienia ZSE do budynku ZSB w Międzyrzeczu ze względu na brak wystarczającej liczby 

lokali w budynku ZSB. 

Ad. 2 

 Pani Halina Pilipczuk przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu w sprawie 

ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Powiatu Między-

rzeckiego w 2014 r. 
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 Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 1.2014. 

Ad. 3 

 Pani Halina Pilipczuk przedstawiła sprawozdanie z wysokości średnich wynagro-

dzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowa-

dzonych przez Powiat. W naszych szkołach zapewnione są średnie wynagrodzenia wska-

zane w Karcie Nauczyciela, dlatego nie ma konieczności wypłaty dodatków wyrównaw-

czych. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawionym sprawozdaniem. 

 Pani Halina Pilipczuk przedstawiła wniosek Dyrektora Muzeum Ziemi Między-

rzeckiej im. Alfa Kowalskiego w Międzyrzeczu w sprawie wyrażenia zgody na wypoży-

czenie części kolekcji portretów trumiennych na czasową wystawę do Muzeum w We-

welsburgu. Pan Czesław Toczyński poinformował, że w chwili obecnej zgoda organu pro-

wadzącego na wypożyczenie zbiorów nie jest wymagana. 

 Zarząd zapoznał się z wnioskiem i odstąpił od jego rozpatrzenia ze względu na brak 

konieczności wydawania zgody na wypożyczenie zbiorów. 

Ad. 4 

 Skarbnik przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu w sprawie upoważnienia 

kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu do zaciągania zobowiązań z tytułu 

umów, których realizacja w roku 2014 i latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia 

ciągłości działania jednostki i z których płatności wykraczają poza rok 2014. 

 Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 2.2014. 

 Skarbnik przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu w sprawie upoważnienia 

kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu do zaciągania zobowiązań z tytułu 

umów, których realizacja w roku 2014 i latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia 

ciągłości działania jednostki i termin zapłaty upływa w 2015 roku. 

 Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 3.2014. 

 Skarbnik przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu w sprawie upoważnienia 

kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu do dokonywania zmian w planach finan-

sowych między paragrafami klasyfikacji budżetowej. 

 Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 4.2014.  
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 Skarbnik przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zmiany w bu-

dżecie na 2014 r. 

 Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 5.2014. 

 Skarbnik przedstawił informację o zapotrzebowaniu środków na wydatki jednostek 

Powiatu na I kwartał 2014 r. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 

 Skarbnik poinformował o przesłaniu do Ministerstwa Zdrowia sprawozdania z roz-

liczenia dotacji otrzymanej w związku z przekształceniem SPZOZ w Międzyrzeczu w 

spółkę prawa handlowego. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawionym sprawozdaniem. 

 Skarbnik poinformował o podpisaniu aneksu do porozumienia z Wojewodą Lubu-

skim w sprawie przeprowadzania kwalifikacji wojskowej. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 

 Sekretarz przedstawił projekt aneksu do umowy z Województwem Lubuskim w 

sprawie zasad realizacji projektu pn. „Lubuski e-Urząd”. Aneks wydłuża termin realizacji 

projektu do 30 czerwca 2014 r. 

 Zarząd zaakceptował projekt aneksu i wyraził zgodę na jego podpisanie. 

 Starosta przedstawił projekt aneksu do porozumienia z Burmistrzem Międzyrzecza 

w sprawie powierzenia Międzyrzeckiemu Ośrodkowi Kultury w Międzyrzeczu wykony-

wania zadań powiatowej biblioteki publicznej dla Powiatu Międzyrzeckiego. Aneksowanie 

porozumienia następuje corocznie w związku z waloryzacją przyznawanej dotacji. 

 Zarząd zaakceptował projekt aneksu i wyraził zgodę na jego podpisanie. 

 Starosta przedstawił sprawozdanie rzeczowo – finansowe Gminy Międzyrzecz z 

zarządzania drogą powiatową Nr 1213F na odcinku od ul. Świerczewskiego do przejazdu 

kolejowego przy stacji uzdatniania wody za 2013 r. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawionym sprawozdaniem. 

 Starosta przedstawił pismo Gminy Międzyrzecz w sprawie zabezpieczenia środków 

finansowych na wspólną realizację budowy chodnika w ciągu drogi powiatowej w Żółwi-

nie. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 
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 Starosta przedstawił sprawozdanie Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Międzyrzeczu z rozliczenia dotacji Wojewody Lubuskiego na zadanie „Roboty budowlano 

– montażowe i elektryczne w Powiatowym Ośrodku Wsparcia dla Osób z Zaburzeniami 

Psychicznymi w Skwierzynie – Etap VI”. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawionym sprawozdaniem. 

 Starosta przedstawił informację Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Międzyrzeczu o zawarciu umowy na prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Szarczu 

ze Zgromadzeniem Sióstr św. Feliksa z Kantalicjo Prowincja Matki Bożej Częstochow-

skiej – Siostry Felicjanki. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 

 Skarbnik poinformował o publikacji uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwały 

budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na 2014 r. w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Lubuskiego. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 

Ad. 5 

 Starosta przedstawił protokół z kontroli wraz z wystąpieniem pokontrolnym po 

kontroli przeprowadzonej w Muzeum w Międzyrzeczu wraz z wyjaśnieniami Muzeum. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 

Ad. 6 

 Starosta przedstawił poprawiony protokół kontroli Komisji Rewizyjnej z wykona-

nia zaleceń pokontrolnych wydanych przez Komisję Rewizyjną w bieżącej kadencji oraz 

nowe wystąpienie pokontrolne Komisji Rewizyjnej z kontroli „sprawdzenia prawidłowości 

przygotowania i realizacji inwestycji – aktualizacja dokumentacji na przebudowę ul. Ko-

ścielnej w Murzynowie”. Zarząd Powiatu ma 21 dni na ewentualne odwołanie do Rady 

Powiatu na omawiane wystąpienie. 

 Zarząd zapoznał się z wystąpieniem pokontrolnym Komisji Rewizyjnej z kontroli 

„sprawdzenia prawidłowości przygotowania i realizacji inwestycji – aktualizacja doku-

mentacji na przebudowę ul. Kościelnej w Murzynowie”. 

Ad. 7 

 Pan Czesław Toczyński przedstawił wniosek Dyrektora Zarządu Dróg Powiato-

wych w Międzyrzeczu w sprawie ustanowienia trwałego zarządu dla nieruchomości sta-
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nowiącej pas drogowy drogi powiatowej ulicy Winnica w Międzyrzeczu oraz przedstawił 

projekt decyzji w powyższej sprawie. 

 Zarząd pozytywnie rozpatrzył wniosek i wydał decyzję o ustanowieniu trwałego 

zarządu dla ZDP w Międzyrzeczu. 

 Pan Czesław Toczyński poinformował o nowym terminie rozprawy z powództwa 

Powiatu w sprawie eksmisji byłego współwłaściciela lokalu mieszkalnego w Skwierzynie, 

który stał się własnością Powiatu. Poprzedni termin został przesunięty ze względu na nie-

możność stawienia się na rozprawie Radcy Prawnego. Nowy termin wyznaczono na 5 

marca 2014 r. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 

 Pan Czesław Toczyński przedstawił postanowienie Sądu Rejonowego w Między-

rzeczu w sprawie ustanowienia zabezpieczenia powództwa przeciwko byłemu współwła-

ścicielowi lokalu mieszkalnego w Skwierzynie, który stał się własnością Powiatu o zapłatę 

przez zajęcie wierzytelności pozwanej przysługującej od Powiatu tytułem spłaty jej udziału 

w omawianej nieruchomości. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 

 Pan Czesław Toczyński przedstawił wniosek Enea Operator w sprawie uzgodnienia 

lokalizacji celu publicznego polegającego na wykonaniu przyłącza energetycznego w 

Trzcielu. Powiat nie może wyrazić takiej zgody, gdyż zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w 

Trzcielu z 2011 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania prze-

strzennego dla omawianego terenu działka drogowa, w której zlokalizowany ma zostać 

kabel pomimo błędnej decyzji podziałowej Burmistrza Trzciela jest własnością Gminy 

Trzciel. Niezależnie od powyższego Powiat w aktualnym stanie prawnym nie widzi żad-

nych przeszkód, aby wnioskodawca mógł uzyskać taką zgodę i realizować zamierzone 

przedsięwzięcie. Przedstawił projekt pisma do wnioskodawcy. 

 Zarząd zapoznał się z wnioskiem i wystosował przedstawione pismo. 

 Pan Czesław Toczyński przedstawił do wiadomości pisma Burmistrza Międzyrze-

cza do: Lubuskiego Wojewódzkiego Konsekratora Zabytków, Wydziału Gospodarki Ko-

munalnej, ZDP w Międzyrzeczu oraz Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w 

sprawie lokalizacji inwestycji celu publicznego polegającego na przebudowie drogi powia-

towej Nr 1346F oraz drogi powiatowej Nr 3304F (ul. Winnica i Libelta w Międzyrzeczu). 
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 Zarząd zapoznał się z przedstawionymi pismami. 

 Starosta poinformował o wydaniu przez Wydział Architektury i Budownictwa de-

cyzji udzielającej pozwolenia na budowę dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji sp. z o. o. 

w Skwierzynie. Decyzja dotyczy budowy kanalizacji w Murzynowie. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 

 Starosta poinformował o wydaniu przez Wydział Architektury i Budownictwa de-

cyzji udzielającej pozwolenia na budowę dla DPS w Jasieńcu. Decyzja dotyczy pozwole-

nia na budowę windy w budynku głównym. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 

 Starosta przedstawił zawiadomienie Burmistrza Międzychodu o wszczęciu postę-

powania o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego polegającej na przebudowie 

napowietrznej jednotorowej linii 110 kv na dwutorową napowietrzną linię 110 kv relacji 

Międzychód – Zielomyśl. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 

 Pan Czesław Toczyński poinformował o przesłaniu umów najmu zawartych przez 

Powiatowy Urząd Pracy w Międzyrzeczu i I LO w Międzyrzeczu. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 

Ad. 8 

 Starosta przedstawił wniosek Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno - Wycho-

wawczego w Międzyrzeczu w sprawie wyrażenia zgody na remont pokrycia dachu i wy-

konania ocieplenia stropodachu sali gimnastycznej SOSW. Przedstawił projekt uchwały 

Zarządu Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na remonty. 

 Zarząd pozytywnie rozpatrzył wniosek i jednogłośnie podjął uchwałę Nr 6.2014. 

Ad. 9 

 Starosta przedstawił wniosek Generalnego Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad 

w sprawie wydania opinii dotyczącej zadania: „Rozbudowy drogi krajowej Nr 24 na 

skrzyżowaniu z drogą krajową Nr 3”. Przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie opinii dotyczącej wniosku o wydanie decyzji o zezwoleniu na rozbudowę drogi 

krajowej Nr 24 na skrzyżowaniu z drogą krajową Nr 3. 

 Zarząd pozytywnie rozpatrzył wniosek i jednogłośnie podjął uchwałę Nr 7.2014. 
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Ad. 10 

 Starosta przedstawił pismo Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska dotyczące 

opracowania Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska wraz z prognozą oddziaływania 

na środowisko na lata 2014-2017 z perspektywą na lata 2018-2021 dla Powiatu Między-

rzeckiego wraz z protokołem z wyboru najkorzystniejszej oferty. 

 Zarząd dokonał wyboru najkorzystniejszej oferty na realizację opracowania Aktua-

lizacji Programu Ochrony Środowiska wraz z prognozą oddziaływania na środowisko na 

lata 2014-2017 z perspektywą na lata 2018-2021 dla Powiatu Międzyrzeckiego. 

Ad. 11 

 Pan Czesław Toczyński przedstawił informację Dyrektor DPS w Międzyrzeczu w 

sprawie likwidacji składników majątku ruchomego. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 

Ad. 12 

 Pan Czesław Toczyński przedstawił pismo Dyrektora ZDP w Międzyrzeczu w 

sprawie zabezpieczenia 100 tys. zł na wykonanie wzmocnienia odcinka drogi gruntowej 

Gościnowo – Osetnica. Starosta poinformował, że chwili obecnej nie ma możliwości 

zwiększenia budżetu ZDP w celu realizacji wnioskowanego zadania. W przypadku poja-

wienia się możliwości finansowych w drugiej połowie roku Zarząd powróci do rozpatrze-

nia omawianego wniosku. 

 Zarząd zapoznał się z wnioskiem i odłożył jego rozpatrzenie na drugą połowę roku. 

 Starosta przedstawił wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego w sprawie skargi 

kasacyjnej Rady Powiatu Międzyrzeckiego od wyroku Wojewódzkiego Sądu Administra-

cyjnego w Gorzowie Wlkp. w sprawie skargi jednego z radnych na uchwałę Rady Powiatu 

w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie z radnym stosunku pracy. 

 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 

 Pan Czesław Toczyński poinformował o opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Lubuskiego ogłoszeń Starosty Międzyrzeckiego w sprawie średniego mie-

sięcznego kosztu utrzymania mieszkańca w domach pomocy społecznej oraz utrzymanie 

dziecka w placówce opiekuńczo – wychowawczej na terenie Powiatu Międzyrzeckiego w 

2014 r. 
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 Zarząd zapoznał się z przedstawioną informacją. 

 

Ad. 13 

  Zarząd przyjął i podpisał protokół Nr 123.2013 z dnia 30 grudnia 2013 r. Protokół 

wymaga jeszcze podpisu przez Pana Macieja Zawidzkiego. 

Ad. 14 [wolne wnioski] 

 Wolnych wniosków nie wniesiono. 

 Termin następnego posiedzenia Zarządu Powiatu ustalono na 29 stycznia 2014 r. w 

Starostwie Powiatowym w Międzyrzeczu przed planowaną sesją Rady Powiatu w Między-

rzeczu. Potwierdzenie terminu wraz z podaniem godziny posiedzenia nastąpi drogą telefo-

niczną. 
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